

Title (en)

Method and apparatus for drawing conical containers and containers so obtained.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Tiefziehen von konischen Behältern und nach diesem Verfahren hergestellter Behälter.

Title (fr)

Procédé et dispositif d'emboutissage de récipients de forme tronconique, et récipient ainsi embouti.

Publication

EP 0433203 A1 19910619 (FR)

Application

EP 90470068 A 19901205

Priority

FR 8916445 A 19891211

Abstract (en)

The deep-drawing device comprises a frustoconical punch 2 and a die 1. The die comprises concentric rings 8, 9, 10 which move in the direction of the displacement of the punch and pressure means 14, 15, 16 for exerting a predetermined force on the said rings in the direction of the punch, each of the frontal annular surfaces 20, 21, 13 of the said rings having a shape complementary to the annular surface 20', 21', 13' of the punch which faces it axially. According to the method of the invention, intended especially for the production in a single pass of a generally frustoconical container, annular zones 32, 33, 34, which are concentric with the blank are deformed in succession by starting with the zone of smallest dimension, each annular zone 32, 33, 34 being held pressed to the punch by a corresponding ring (respectively 10, 9, 8) from the moment when the said zone is in contact with the punch and until the end of the deep drawing, each annular zone being moreover in bearing contact against a corresponding ring as long as the inner adjacent zone is not applied against the punch. <IMAGE>

Abstract (fr)

Le dispositif d'emboutissage comporte un poinçon 2 de forme tronconique et une matrice 1. La matrice comporte des bagues 8, 9, 10 concentriques mobiles selon la direction du déplacement du poinçon, et des moyens de pression 14, 15, 16 pour exercer sur lesdites bagues un effort prédéterminé en direction du poinçon, chacune des surfaces annulaires frontales 20, 21, 13 desdites bagues ayant une forme complémentaire de la surface annulaire 20', 21', 13' du poinçon qui lui fait face axialement. Selon le procédé de l'invention, destiné notamment à la fabrication en une seule passe d'un récipient de forme générale tronconique, on déforme successivement des zones annulaires 32, 33, 34 concentriques du flan en commençant par celle de plus petite dimension, chaque zone annulaire 32, 33, 34 étant maintenue pressée vers le poinçon par une bague correspondante (respectivement 10, 9, 8) à partir du moment où ladite zone est au contact du poinçon et jusqu'à la fin de l'emboutissage, chaque zone annulaire étant par ailleurs en appui sur une bague correspondante tant que la zone adjacente interne n'est pas appliquée sur le poinçon. <IMAGE>

IPC 1-7

B21D 22/26; B21D 51/10

IPC 8 full level

B21D 24/00 (2006.01); **B21D 22/26** (2006.01); **B21D 51/10** (2006.01)

CPC (source: EP KR)

B21D 22/26 (2013.01 - EP); **B21D 24/00** (2013.01 - KR); **B21D 51/10** (2013.01 - EP)

Citation (search report)

- [X] DE 1452963 A1 19690430 - DRO ENGINEERING CO DI
- [Y] US 1453652 A 19230501
- [AD] US 3302441 A 19670207 - BOZEK JOHN S
- [A] US 1551832 A 19250901 - LEE MILLER GEORGE, et al
- [A] US 2312749 A 19430302 - BULLOCK GILES E

Cited by

DE19853130A1; DE19853130B4; WO2023245002A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0433203 A1 19910619; EP 0433203 B1 19940413; AT E104180 T1 19940415; CA 2031859 A1 19910612; CA 2031859 C 20030617; DE 69008134 D1 19940519; FR 2655576 A1 19910614; FR 2655576 B1 19950106; JP 2834334 B2 19981209; JP H04118122 A 19920420; KR 100191341 B1 19990615; KR 910011355 A 19910807

DOCDB simple family (application)

EP 90470068 A 19901205; AT 90470068 T 19901205; CA 2031859 A 19901210; DE 69008134 T 19901205; FR 8916445 A 19891211; JP 40995790 A 19901211; KR 900020265 A 19901210